
Vi lever i et samfund, hvor vi insistere på at have personlig frihed og ansvar. Dette er tilfældet når 

det kommer til rygning, fordi "det er en ret til at bestemme over sit eget liv". Og hved kunne også 

finde på at "tage smøgerne fra det danske folk?!?" -selvfølgelig ingen, for der er alt for mange 

mennesker der ryger cigaretter.  

 

Men når vi kommer til det 95% mindre skadelige alternativ (undersøgelse lavet af den engelske 

sundhedsstryrrelse) så er snakken en helt anden. Lovforslaget vil lamme samtlige e-cigaretbutikker i 

hele landet. Og det vil sætte den danske folkesundhed betydeligt tilbage. Hvordan kan det være i 

samfundets interrese at 300.000 ecigaret-brugere, kan være nødsat til at gå tilbage til et 20 gange 

mere skadeligt forbrug? Det vil koste det danske samfund langt flere penge, og formindske 

livskvaliteten for en masse mennesker. 

 

Jeg har selv arbejdet på plejehjem, og at se lykken i en borgers øjne, når ved kommende på trods af 

KOL, stadig kan få et hvæs af en e-cigaret, og samtidig kan holde sin træning og lungefunktion ved 

lige.  

 

Det er hovedløst at begrænse fremtiden. Og det er en uundgåelig udvikling. Vi holder ikke op, og vi 

vil ikke lade os styre af andres mangel på viden og frygt. Verden er ikke hvad der står i 

ekstrabladet.  
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